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§ 1  

Justering och närvaro 

 

Vice ordföranden Mikael Erdefelt utsågs att tillsammans med 

ordföranden Helena Lanzer-Sillén justera dagens protokoll 

vilket ska ske fredagen den 18 september. 

 

Monika Slätt har avsagt sig uppdraget som ledamot i rådet. 

 

Linda Nordberg, ny demokratisamordnare i stadsdelen 

presenterade sig för rådet. 

 

§ 2 

Information om park, trafik och byggnation i Älvsjö 

 

Kajsa Pärke, planeringssekreterare informerade om aktuella 

planer och projekt i stadsdelen. Rådet fick också veta att man 

på webben, www.bygg.stockholm.se kan hitta värdefull 

information om vad som pågår i staden. Det kom upp en 

fråga om hemsidan är tillgänglig för synskadade, vilket ska 

undersökas. Rådet fick tillfälle att ställa frågor och pekade 

bl.a. på behovet av parkeringsplatser för rörelsehindrade när 

ett område planeras. 

 

 § 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2015-08-20 justerats den 24 augusti. 

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Hands Up, tidningen för det fria och frivilliga 

bildningsarbetet, nr 3/2015, FHDBF, föreningen för 

hörselskadade och Döva Barn med Familjer 

2. Avsägelse från uppdrag i funktionshinderrådet från 

Monika Slätt, 2015-08-25 

3. Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen  

2015-09-02 

4. Inbjudan till invigning Älvsjö hemtjänst den 29 september. 
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Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2015-09-24,  

§ 5-13 

 

§ 5 

Anmälan av medborgarförslag om utegym vid 

Apelsinparken 

 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2015-05-24 inkommit ett 

medborgarförslag enligt följande. ”Jag föreslår ett utegym av 

den typen som finns i många områden i Stockholm bl.a. i 

Björkhagen och vid Eriksdalsbadet. En lämplig placering kan 

vara i anslutning till Apelsinparken i Solberga alternativt i 

anslutning till Kristallparken.” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-07. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 6 

Svar på medborgarförslag om lekpark vid Långsjöbadet 

 

Medborgarförslaget innehåller önskemål om en lekplats vid 

Långsjöbadet med rutschkana, gungor, gungbräda, 

klätterställning eller motsvarande. 

 

Stadsdelsförvaltningen bedömer inte att det finns utrymme 

för en lekplats vid Långsjöbadet. Till nästa badsäsong 

planerar förvaltningen däremot att sätta upp en ny rutschkana, 

och byta ut de två gungdjuren. Därutöver finns nu vid 

stranden de tre små lekskulpturerna ”Landkrabbor” som 

nyligen invigdes. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-03. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har del av ärendet men anser att det borde finnas plats 

för en mindre lekplats i området, vilken även bör vara 

anpassad för barn med funktionsnedsättning. 
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§ 7 

Tertialrapport 2/ 2015 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-10. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och fick tillfälle att ställa 

frågor. Eva Frykler informerade. Rådet fick bl.a. veta att 

prognoserna med olika färgmarkeringar kommer att bli mer 

rättvisande i bokslutet, då resultaten från olika 

brukarundersökningar blir klara först under hösten. Rådet 

ställde också frågor och hade synpunkter på indikatorer och 

aktiviteter som gäller funktionsnedsatta. Eva Frykler 

förklarade att förvaltningen funderar på hur rådet ska ges mer 

inflytande med sina frågor och återkommer. 

 
§ 8 

Genomförandeärende för inrättande av förskola i 

kvarteret Sandaletten i Solberga 

 

Enligt den senaste befolkningsprognosen ökar barnantalet i 

åldern 1-5 år fram till 2024 med drygt 400 barn. Prognosen 

tar hänsyn till de planerade bostadsprojekten i Älvsjöstaden 

(kvarteren Kabelverket och Sandaletten), vid Solberga 

bollplan samt Älvsjö centrum. Inflyttning till dessa bostäder 

beräknas pågå 2017-2024. Förvaltningens bedömning är att 

behovet av nya förskoleplatser ökar och att projektering av 

nya förskolor måste slutföras under de närmaste åren.  

 

Stadsdelsnämnden beslutade 2015-05-21 att godkänna 

inriktningen på projektering för att inrätta en förskola med 

fyra avdelningar inom kvarteret Sandaletten i Solberga. 

Diskussioner har förts med byggherren JM, som projekterar 

en förskola med fyra avdelningar på bottenvåningen av ett 

femvåningshus med särskild tillbyggnad.  

 

Förskolan är planerad att ägas av fastighetskontoret eftersom 

fastigheten kommer att bestå av bostadsrätter. Årshyran 

beräknas bli 2 294 kronor per kvadratmeter och 21 347 

kronor per barn. Förskolan ska drivas i kommunal regi.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-04. 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND                                   

 RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   

                                                                                                                      2015-09-17 

 

 

 

 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och förutsätter att 

tillgänglighetsaspekter finns med i planeringen.  

 
§ 9 

Inriktningsärende för inrättande av förskola i kvarteret 

Stimmet i Långbro 

 

Utbildningsförvaltningens planer att bygga ut Johan 

Skytteskolans gymnastikhall innebär att förskolan Baltazar, 

Västerängsvägen 5 måste avetableras och ersättas med en ny 

förskola. Förskolans nuvarande bygglov gäller till 2016-12-

31. 

 

Enligt den senaste befolkningsprognosen ökar barnantalet i 

åldern 1-5 år fram till 2024 med drygt 400 barn. 

Förvaltningens bedömning är att behovet av nya 

förskoleplatser därför också kommer att fortsätta öka 

framöver.  

 

Den befintliga annexbyggnaden till Långbrodalsskolan i 

kvarteret Stimmet vid Vivelvägen kommer att lämnas när 

utbyggnaden av skolan blir klar. Denna lokal har visat sig 

lämplig att bygga om till förskola och fastigheten ligger i 

direkt anslutning till lekparken Vivelparken. Den planerade 

förskolan kommer att kunna användas för att ersätta 

förskolan Baltazar.  

 

När detta inriktningsärende är fastställt kan arbetet med 

projektering för en ny förskola med tre avdelningar och 54 

platser i kvarteret Stimmet fortsätta.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-03. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 10 

Remiss av slutbetänkandet Barns och ungas rätt vid 

tvångsvård, förslag till ny LVU 

 

Kommunstyrelsen har remitterat slutbetänkandet Barns och 

ungas rätt vid tvångsvård – Förslag till ny LVU till bl.a. 

Älvsjö stadsdelsnämnd för yttrande.  

Förvaltningen är överlag positiv till förslagen och står bakom 

dessa. Förslagen stärker barnens trygghet och det finns ett 

tydligt barnperspektiv i de förändringar som föreslås. 

 

Däremot anser förvaltningen att formuleringen ”något annat i 

sig själv nedbrytande beteende” i rekvisiten är otydlig och 

lämnar öppet för ett flertal tolkningar. Vidare framgår att 

samverkan bör utökas men fortfarande saknas tydlighet kring 

ansvarsfrågan. Socialtjänsten får då ta ansvar och formulera 

vård utifrån behov, som inte faller inom ramen för 

socialtjänstens uppdrag. Därutöver menar förvaltningen att 

för att barn ska kunna vara delaktiga vid 

domstolsförhandlingar så krävs att domstolarna ordnar ett 

mer barnvänligt klimat. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-04. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och instämmer i förvaltningens 

förslag. 

 
§ 11 

Remiss om strategi mot våldsbejakande extremism 

 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Strategi mot 

våldsbejakande extremism till Älvsjö stadsdelsnämnd med 

flera för yttrande.  

 

Staden ska under 2015 besluta om en stadsövergripande 

strategi mot våldsbejakande extremism. En del i denna 

strategi blir de utgångpunkter som tagits fram av 

socialnämnden för socialtjänstens arbete. I övrigt ska 

strategin också ha sin utgångspunkt i att 

 rekrytering till våldsbejakande extremism ska motarbetas 

 kunskapen om våldsbejakande extremism ska öka i hela 

staden 

 staden ska utveckla samarbetet med polisen 
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 stöd ska ges för att hoppa av och långvarigt lämna 

destruktiva miljöer 

 drabbade av extremism ska få stöd och trygghet. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att staden tar fram en 

gemensam strategi mot våldsbejakande extremism som kan 

ge stöd i hur frågan ska hanteras. De fem utgångpunkter som 

lyfts fram är väsentliga för arbetet och utgör viktiga 

ståndpunkter och strävanden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-03. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 12 

Remiss om säkerställande av vissa kommunaltekniska 

ytor 

 

De kommunaltekniska ytor som behandlas i förslaget till 

strategi är sådana ytor som krävs för skötseln av stadens 

offentliga rum i form av sandupplag, snöupplag samt 

entreprenörens lagring av materiel, uppställning av fordon 

och manskapsbodar, så kallade etableringsytor. Dessa ytor 

riskerar att försvinna vid stadens förtätning och strategin 

föreslår att staden avsätter platser som långsiktigt kan 

användas av de olika driftsentreprenörerna. 

 

Förvaltningen är mycket positiv till samtliga förslag i 

remissen, men vill tillägga att även stadsdelsförvaltningarnas 

parkentreprenörer har behov av etableringsytor och mindre 

sandfickor. Dessa nämns inte i strategin, men bör ingå i 

inventeringen och identifieringen av nya platser. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-02. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av ärendet och vill särskilt uppmärksamma 

staden på behovet att parkeringsplatser för rörelsehindrade 

hålls fria från snöupplag. 
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§ 13 

Remiss om samråd inför trafikförändringar i SL:s 

busstrafik fr.o.m. januari 2016 

 

SL/Trafikförvaltningen avser att genomföra neddragningar i 

busstrafiken för att uppnå en budget i balans. Remissen 

innehåller en förslagslista på den busstrafik i Stockholms stad 

där SL/Trafikförvaltningen anser att neddragningar är 

möjliga.  

 

Sju busslinjer som trafikerar olika delar av Älvsjö 

stadsdelsområde påverkas av minskad trafikering, främst 

under rusningstid. De neddragningar som förvaltningen är 

särskilt tveksam till gäller linje 142 och linje 144. Där har 

stadsdelsnämnden tidigare istället påpekat behovet av utökad 

trafikering.  

 

Remisstiden är kort varför ärendet behandlas som ett 

förvaltningsyttrande och anmäls till nämnden för kännedom. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-15. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Rådet har tagit del av remissen och beklagar den korta 

remisstiden. Rådets uppfattning är att det är oacceptabelt med 

indragna busslinjer i området. 

 

§ 14 

Övrigt 

Tips till S:t Julian-priset 

Stadsledningskontoret har efterfrågat tips till S:t Julianpriset 

som utdelas av Stockholms stad för att belöna arbete som 

görs för att inkludera människor med funktionsnedsättning i 

samhället. Rådet har inga tips att lämna. 

 

Möte med råd i andra stadsdelar 

Mikael Erdefelt har drivit frågan om ett möte med råden för 

funktionshinderfrågor i Hägersten/ Liljeholmen och 

Skärholmen för att få tillfälle att diskutera gemensamma 

frågor. Mötet kommer att äga rum tisdag 10 november, kl. 

17-20 i Liljeholmens servicehus. Rådet kan lämna synpunkter 
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och frågeställningar till ordföranden. Mikael återkommer 

med närmare uppgifter om platsen. 

 

Stoppförbud utanför förvaltningshuset 

Margareta Åsen Johansson pekade på stoppförbudet utanför 

förvaltningshuset som ställer till problem för rörelsehindrade 

och synskadade att ta sig till huset. Eva Frykler förklarade att 

stoppförbudet gäller tillfälligt under byggtiden, vilken 

förhoppningsvis snart ska vara över. 

 

Brukarundersökningar 

Sylvia Samuelsson informerade om att hon åtagit sig att 

hjälpa till för ett ökat deltagande vid två 

brukarundersökningar. De omfattar dels psykiska 

funktionshinder och dels aktivitetshus i Bromma.  

 

Ensamkommande flyktingbarn 

Eva Frykler informerade om läget vad gäller 

ensamkommande flyktingbarn i staden och framförallt i 

stadsdelen.  

 

Workshop demokratifrågor 

Demokratisamordnaren kommer att anordna en workshop om 

demokrati och inflytande vid rådets nästa sammanträde i 

oktober. 

 

__________________________ 

 

 


